

Title (en)
Electrofilter.

Title (de)
Elektrofilter.

Title (fr)
Electrofiltre.

Publication
EP 0352451 A2 19900131 (DE)

Application
EP 89110363 A 19890608

Priority
DE 3825636 A 19880728

Abstract (en)

In electrofilters for separating liquids and/or solids out of gases, in particular for separating liquid vapours and aerosols from industrial waste gases, in which the collecting electrodes are arranged extending essentially vertically and are of tubular construction, there is the risk of electrical flashovers occurring in the area of discharge of the liquids, separated out of the gases, and/or solids between the spray electrodes and the collecting electrodes, said flashovers destroying the spray electrodes with a considerable speed. In the previously known electrofilters a relatively strong dimensioning of the collecting electrodes is also necessary in order to ensure sufficient stability for operation. In contrast with this, according to the invention an electrofilter with a high degree of stability which is free from flashovers between the spray electrode and the collecting electrode is obtained in that the collecting electrodes (2, 13) are constructed at least at the lower ends (5) widened in a funnel shape and are combined to form an enclosed spatial unit. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei Elektrofiltern zur Abscheidung von Flüssigkeiten und/oder Feststoffen aus Gasen, insbesondere zur Abscheidung von Flüssigkeitsnebeln und Aerosolen aus Industrie-Abgasen, bei denen die Niederschlagselektroden im wesentlichen vertikal verlaufend angeordnet und rohrförmig ausgebildet sind, besteht die Gefahr, daß es im Austragsbereich der aus den Gasen abgeschiedenen Flüssigkeiten und/oder Feststoffen zwischen den Sprühelektroden und den Niederschlagselektroden zu elektrischen Überschlägen kommt, die die Sprühelektroden verhältnismäßig rasch zerstören. Auch bedarf es bei den bisher bekannten Elektrofiltern einer verhältnismäßig starken Dimensionierung der Niederschlagselektroden, um eine für den Betrieb ausreichende Stabilität zu gewährleisten. Gemäß der Erfindung wird demgegenüber ein von Überschlägen zwischen der Sprühelektrode und der Niederschlagselektrode freies Elektrofilter hoher Stabilität dadurch erreicht, daß die Niederschlagselektroden (2, 13) wenigstens an den unteren Enden (5) trichterförmig erweitert ausgebildet und zu einer in sich geschlossenen Raumeinheit zusammengefaßt sind.

IPC 1-7
B03C 3/06; B03C 3/49; B03C 3/53

IPC 8 full level
B03C 3/06 (2006.01); **B03C 3/45** (2006.01); **B03C 3/49** (2006.01); **B03C 3/53** (2006.01)

CPC (source: EP)
B03C 3/06 (2013.01); **B03C 3/455** (2013.01); **B03C 3/49** (2013.01); **B03C 3/53** (2013.01)

Cited by
US6497753B1; WO0010713A1

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB LI SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0352451 A2 19900131; EP 0352451 A3 19901212; DE 3825636 A1 19900201; DK 369689 A 19900129; DK 369689 D0 19890727

DOCDB simple family (application)
EP 89110363 A 19890608; DE 3825636 A 19880728; DK 369689 A 19890727